

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-05-06-01]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 22, 2005 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

A. Avolonto
J.-C. Bouhénic
T. Cao-Huu
C. Craig
R. Gill
A. Hutchison
M. Macaulay
A. McGaughey
V. Monty
C. Silva

J. Bergeron
P. Bourdin
D. Clipsham (Chair/Président)
G. Ewen
A. Hopkins
J. Kowal
C. Mahon
F. Mougeon
M. Palamarek
D. Uritescu

C. Besnard
G. Bowers
C. Coates
C. Fraser
M. Horn
L. Lewin
E. Mahant
R. Mougeon
J. Perkins

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 22 avril 2005 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:39 p.m.

The chair thanked the Secretary of Council for her work during the past year, and noted that Council's ability to conduct its business depended very much on her careful and reliable attention to detail.

The chair reminded the meeting that Council committees need to respect the relevant rules and procedures of Council. He noted that committees are not autonomous bodies, and that their business is largely directed towards Council meetings. Committees are required to follow existing rules on questions such as setting a quorum, the conduct of meetings and voting. In particular, the current rules of Council provide only for face-to-face meetings. He also emphasised that it was important for committees to keep the Council office informed of their business, by including the Secretary and the Chair in all correspondence.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 39.

Le président remercie la secrétaire du Conseil de son travail pendant l'année qui vient de s'écouler. Il fait remarquer que la capacité du Conseil de faire son travail dépend en grande partie de l'attention méticuleuse qu'elle porte aux détails.

Le président rappelle que les comités du Conseil doivent respecter les règles et les procédures du Conseil. Il note que les comités ne sont pas des groupes autonomes, et que leur travail est surtout dirigé vers les réunions du Conseil. Les comités doivent suivre les règles en vigueur sur des questions telles que l'établissement d'un quorum, la conduite des réunions et le vote. En particulier, les règles actuelles du Conseil ne permettent que les réunions en face à face. Il souligne également qu'il est important pour les comités de tenir informé de leur travail le bureau du Conseil, en incluant la secrétaire et le président dans toute correspondance.

2. **Minutes of the previous meeting**

- April 1, 2005 – [FC-04-05-54]

The minutes were **approved**.
(Bergeron/Hopkins)

3. **Matters arising from the minutes**

There were no matters arising.

4. **Inquiries and Communications**

- Principal's Remarks

The Principal announced that Full-time Faculty hiring had been finalized, one in the Mathematics Department and one in the International Studies Programme. There will be two more, one in the French Studies Department and one in the Hispanic Studies/Translation. However, the one intended for the Business Economics has been put on hold.

He also informed Council that this year's Convocation Ceremony will be bilingual (English and French) and that the Valedictorian speech has been cancelled.

- Centre for Research on Language Contact

The Principal introduced the proposal for a Centre for Research on Language Contact contained in document FC-04-05-55 and asked for Council's endorsement.

R. Mougeon also gave some background information on the proposal and informed Council that the Senate Committee on Research (SCOR) had already approved it.

2. **Procès-verbal de la séance précédente**

- 1^e avril 2005 – [FC-04-05-54]

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Bergeron/Hopkins)

3. **Questions dérivant du procès-verbal**

Il n'y en a aucune.

4. **Communications et questions diverses**

- Remarques du principal

Le principal annonce la confirmation des engagements effectués dans les départements suivants : Mathématiques et Études internationales. Il y en aura deux autres, un en Études françaises et l'autre en Études hispaniques/Traduction. Toutefois, celui prévu pour Économie et Commerce a été mis de côté.

Il informe aussi le Conseil que cette année la cérémonie de remise des diplômes sera bilingue (anglais et français) et que le discours d'adieu a été annulé.

- Centre de recherche sur le contact linguistique

Le principal présente la proposition pour un centre de recherche sur le contact linguistique contenue dans le document FC-04-05-55 et demande l'accord du Conseil.

R. Mougeon donne aussi quelques renseignements sur la proposition et informe le Conseil que le comité du sénat sur la recherche l'a déjà approuvé.

Following a short discussion, the Principal, seconded by R. Mougeon moved that Council endorse the proposal, and the motion was approved.

M. Horn addressed Council for the last time as member of Faculty Council as he will be retiring at the end of this academic year. He reminisced about the years he has been involved with Council and its Committees and encouraged all those who will continue to participate.

Suite à une brève discussion, le principal, secondé par R. Mougeon demande au Conseil d'approuver la proposition et la motion est approuvée.

M. Horn s'adresse au Conseil pour la dernière fois en tant que membre du Conseil de la faculté car il prend sa retraite à la fin de l'année académique en cours. Il évoque les années passées durant lesquelles il fut impliqué dans le travail du Conseil et de ses comités et encourage tous ceux qui vont continuer à y participer.

5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

- **Change to Degree Requirement** – Economics - [FC-04-05-56]

E. Mahant presented the proposal contained in document FC-04-05-56 proposing a change in degree requirement for the Economics Department. A discussion ensued; some members were surprised by the number of credits required for the Honours Double Major Program and wished that the Department was represented to give some clarifications. At this point, E. Mahant withdrew the proposal from the agenda.

(b) Curriculum

J. Bergeron presented the submissions from the following departments:

- English – FC-04-05-57 - all courses were **approved** as submitted.
- French Studies – FC-04-05-58 – the course was **approved** as submitted.

5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

- **Changement aux exigences du programme** – Science économique - [FC-04-05-56]

E. Mahant présente la proposition contenue dans le document FC-04-05-56 émanant du département d'économie. Une discussion s'ensuit, et quelques membres sont surpris par le nombre de crédits requis pour le baccalauréat spécialisé avec double majeure. Ils souhaiteraient que le département soit représenté pour apporter certaines clarifications. A ce moment-là, E. Mahant retire la proposition de l'ordre du jour.

(b) Programmes d'études

J. Bergeron présente les soumissions des départements suivants :

- Anglais – FC-04-05-57 – tous les cours sont **approuvés** tels que soumis.
- Études françaises – FC-04-05-58 – le cours **est approuvé** tel que soumis.

(c) Nominating Committee

A. Hopkins presented the updated report contained in documents FC-04-05-59 & 60 from the Nominating Committee.

Further nominations were asked from the floor of Council. The nominations were then closed and the following were acclaimed:

- **Chair of Council:** Robert **Despatie**
- **Academic Resources & Services Committee:** Tuan **Cao-Huu** & Françoise **Mougeon**
- **Curriculum Committee:** Marcia **Macaulay**
- **Committee on Enrolments:** Marc **Lesage**
- **Nominating Committee:** David **Clipsham**
- **T&P:** Raymond **Mougeon**

Glendon Senators: Françoise **Boudreau** & Edelgard **Mahant**

APPC: Françoise **Boudreau**
Sub-committee on Honorary Degrees & Ceremonials: Suzanne **Langlois**

Members were informed that another call for nominations (which will remain open until Monday, May 2, 2005) would be sent out for the positions that had not been filled.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 3:30 p.m.

(c) Comité de mises en candidature

D. Clipsham présente le rapport mis à jour contenu dans les documents FC-04-05-59 & 60 du comité des mises en candidature.

On demande au Conseil s'il y a d'autres mises en candidature, puis l'on déclare close la période de mise en candidature. Les personnes suivantes sont élues :

- **Président du conseil :** Robert **Despatie**
- **Services et ressources universitaires:** Tuan **Cao-Huu** & Françoise **Mougeon**
- **Programmes d'études :** Marcia **Macaulay**
- **Comité chargé du recrutement et de la fidélisation :** Marc **Lesage**
- **Comité de mises en candidature :** David **Clipsham**
- **T&P:** Raymond **Mougeon**

Sénateurs de Glendon : Françoise **Boudreau** & Edelgard **Mahant**

CDPU : Françoise **Boudreau**
Sous-comité sur les grades honorifiques & le cérémonial : Suzanne **Langlois**

On informe les membres qu'une autre demande de mises en candidature (qui sera ouverte jusqu'au lundi 2 mai 2005) sera envoyée pour combler les postes encore vacants.

6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

7. Ajournement

La séance est levée à 15 h 30.